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Protokół  Nr  13/2012 
z  posiedzenia  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego 

odbytego  w  dniu  04 grudnia  2012  roku 
 
 

              Posiedzenie  odbyło  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  od  godziny  14.00  do  
godziny  15.00. 
 
W  posiedzeniu  wzięli  udział : 
1.Komisja  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  w  pełnym  składzie 
2.Sekretarz  Gminy – Piotr  Dąbrowski 
 
Temat  posiedzenia : 
1.Zaopiniowanie projektu Regulaminu utrzymania  czystości  i porządku  na  terenie gminy  Sienno. 
2.Zaopiniowanie  uchwał  dotyczących  odpadów  komunalnych: 
    -  w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności; 
    -  w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
        zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne; 
   -  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
       ustalenia wysokości stawki tej opłaty; 
    -  w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  
       komunalnymi; 
    -  w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  
       komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 
Przebieg  posiedzenia : 
Ad.1. Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości  i porządku na terenie Gminy Sienno .  
Wyjaśnień  udzielił Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski. Poinformował,  iż  zgodnie z ustawą 
 o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada Gminy ma  obowiązek do końca 2012 roku 
przyjąć nowy Regulamin uwzględniając zapisy Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami. 
Komisja  nie wniosła zastrzeżeń i zaopiniowała Regulamin pozytywnie 
 
Ad.2.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił  przepisy obligujące gminy do przejęcia 
obowiązku odbioru odpadów od lipca 2013 roku . Wskazał, iż gminy do końca 2012 roku obowiązane 
są przyjąć regulacje dotyczące odbioru odpadów od nieruchomości zamieszkałych ,  ale proponuje 
się objąć również powszechnym systemem gospodarki odpadami nieruchomości niezamieszkałe tj. 
szkoły, urzędy, sklepy, itd. Sekretarz wskazał, iż gmina chce w ten sposób ujednolicić odbiór dla 
wszystkich wytwarzających odpady komunalne na terenie gminy . Dalej wyjaśniał , iż  do ustalania 
opłaty na  nieruchomościach zamieszkałych proponuje się przyjąć liczbę osób zamieszkujących  
w budynku czy lokalu. Sekretarz  Gminy  podkreślił,  iż taka metoda wydaje się najbardziej 
sprawiedliwa. Proponowana wysokość opłaty od jednej osoby miesięcznie w wysokości 15,00 zł, 
jeżeli odpady zbierane będą bez segregowania jako zmieszane, opłata byłaby obniżana do wysokości 
7,00 zł jeżeli odpady będą zbierane selektywnie tj. papier, szkło, plastik i metal.  Właściciele 
nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne będą zobowiązani do 
uiszczania opłaty zależnej o wielkości i ilości pojemników, w których będą zbierane odpady. 
Sekretarz Gminy podkreślił, iż opłata powinna starczyć gminie na pokrycie wszystkich kosztów 
obsługi, tj. koszt odbioru przez firmę, koszty administracyjne, utworzenie selektywnego punktu 
zbiórki odpadów. Przewidywany koszt obsługi to około 350.000-500.000 zł. Zaznaczył, iż 
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proponowane stawki opłat zostały wyliczone w oparciu o liczbę statystyczną mieszkańców  ale  już 
wiadomo, że około 1000 osób przebywa poza miejscem zameldowania. Podkreślił , że jeśli opłaty nie 
pokryją kosztów systemu gmina będzie dokładać z własnych środków. Dalej wyjaśniał, iż proponuje 
się ustalić cztery terminy w roku na uiszczanie opłat  tj. do końca pierwszego miesiąca każdego 
kwartału  za cały kwartał. Opłaty będzie można uiszczać w kasie urzędu gminy i w bankach. Kolejne 
uchwały określą w jakie pojemniki i jakiej ilości mają być wyposażone nieruchomości oraz ustalony 
zostanie obowiązkowy wzór deklaracji jakie będą składać właściciele nieruchomości. W deklaracjach 
tych właściciel będzie musiał podać liczbę osób zamieszkujących /lub liczbę pojemników na 
nieruchomościach niezamieszkałych/ oraz wyliczoną wysokość opłaty. Sekretarz  Gminy zaznaczył, iż 
jest to forma podatku , nie przewiduje się żadnych zwolnień ani obniżek, mogą być tylko umorzenia. 
Podkreślił, że jeżeli ściągalność będzie mała, trzeba będzie również ponieść koszty egzekucji. 
Członek komisji Grzegorz Baranowski stwierdził, że na wsi nie ma takiej ilości odpadów, bo większość 
zostaje zagospodarowanych w gospodarstwie, inaczej jest w mieście. Zapytał, czy właściciel posesji 
ma sobie pojemnik zakupić, czy ma wydzierżawić.  
Sekretarz Gminy odpowiedział, iż gmina będzie rozmawiać z firmą, aby dostarczyła pojemniki na 
posesję nieodpłatnie. Dąży się do tego, aby na posesji były dwa pojemniki – na odpady komunalne  
i odpady segregowane. 
Członek komisji Grzegorz Baranowski zapytał jak ma wyglądać segregacja-czy podobnie jak w 
Niemczech, gdzie wszystko trzeba myć. Jeśli tak, to jest obawa, że większość odpadów nie spełni 
warunków na odpady segregowane, będzie potraktowana jako odpady komunalne i zostanie 
policzona wyższa opłata. Zapytał co w przypadku, gdy ktoś przyjeżdża na posesję sezonowo od maja 
do sierpnia. 
Sekretarz wyjaśnił, że zostanie to zgłoszone do firmy a firma dostarczy pojemnik. Opłaty muszą być 
do kasy urzędu bądź do banku na konto. Sekretarz  poinformował, że z czasem przygotowane 
zostaną gotowe druki wpłaty dla mieszkańców, gmina chce ułatwić wpłaty. 
Komisja wyraziła obawę, że wcześniejsze przyjęcie stawek będzie wskazaniem dla firm biorących 
udział w przetargu na określenie ceny za odbiór odpadów przez firmę. 
Komisja zaproponowała przyjęcie stawek na poziomie innych sąsiednich gmin, tj. 12 zł za odpady 
komunalne i 6 zł za odpady zbierane w sposób selektywny. 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Na  tym  posiedzenie  zakończono . 
 
                                                                                      Przewodniczący   Komisji 
 
                                                                                              inż. Adam  Mazur 
 
 
 
 
 
 
 


